
مدال نقره بر گردن فرزانه فصیحی
دونده دوی سرعت ایران در صربستان روی سکو رفت
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وضعیت اورژانسی در فوتبال آذربایجان شرقی

تراکتور و ماشین چگونه ساقط شدند
هیچ کس نمی داند تراکتور در انتهای لیگ بیســت و یکم 
در ایــن لیــگ می ماند یا نــه اما این نکته محرز اســت که 
ارطغرل ســاغلام ترکیه ای که دو هفته ای است سرمربی 
»پرشــورها« شــده، مثل دو ســلف خود – فیروز کریمی و 
زوانمیر ســولدوی کروات- کاری بســیار ســخت را در این 

راه پیش رو دارد.
ســاغلام دومیــن مقطــع حضــورش در جمع ســرخ های 
تبریــزی را تجربــه می کند امــا این طرز تلقی کــه چون وی قبلًا هــم در جمع آنان 
کار کرده با شــرایط آشناســت و قطعاً نتیجه می گیرد، باور اشتباهی است. درست 
اســت که او فضای باشــگاه تراکتــور را می شناســد و می داند که بــار توقعات خیل 
هــواداران ایــن تیم بســیار زیاد و بالا اســت اما بازیکنــان تراکتور در قیــاس با لیگ 
هفدهــم که مقطــع قبلی حضور ســاغلام در تبریز بود، بیــش از 90 درصد عوض 
شــده اند و یــک نســل جدید برای ایــن تیم، توپ می زنند که شــناخت ســاغلام از 
آنهــا نزدیــک به صفر اســت تا او بــا ویژگی های این بازیکنان آشــنا شــود، 9 هفته 
باقی مانده از فصل 1401-1400 فوتبال کشــور به پایان خواهد رســید و شاید در آن 
زمان تراکتور از ســقوط به »لیگ یک« نجات نیافته باشــد. لیگی که تراکتور حدود 
8ســال را در آن ســپری کرد تا بتواند شــرایط بازگشــت به لیگ برتر را احراز کند و 
معلــوم نیســت در پی یک ســقوط احتمالی تازه »پرشــورها« به چــه میزان زمان 
برای رجعتی مجدد نیاز پیدا خواهند کرد. ســناریوی آنها برای تیم گیلانی ملوان 
هــم کــم و بیش تکرار شــده که در پی تنزل به »لیگ یک« پنج شــش ســالی را در 

آنجا سپری کرده و تازه امسال در مسیر بازگشت قرار گرفته است.
فاصلــه تراکتــور کــه در پایان هفته بیســت ویکم لیگ امســال در جــدول رده بندی 
ســیزدهم اســت با تیم ماقبل آخر جدول )که همراه با تیم آخر ســقوط می کند( از 
چهــار امتیــاز فراتر نمی رود و این تیم در فصلی کامــلًا ناامیدکننده در قبال 15 گل 
زده 22 بار دروازه اش گشوده شده است. ستاره این تیم محمدرضا اخباری بوده که 
درون دروازه درخشــید و بارها مانع گلزنی های بیشــتر حریفان شده وگرنه معلوم 
نبود تراکتور اینک چه جایگاه نازل تری در جدول داشت و احتمال سقوطش تا چه 
میزان بیشــتر می شد، تغییر دادن مجدد سرمربی تیم و برکناری سولدو یک اجبار 
بود زیرا او هیچگاه به معنای واقعی کلمه سوار بر تیمش و صاحب اشراف کامل بر 
امور فنی تراکتور نشد و به تنظیم و ارائه بهترین تاکتیک ها هم نایل نیامد. در عین 
حال وقتی باشــگاهی پس از گذشــت دو ســوم از مدت فصل و فقط برای 10 هفته 
پایانی به یک مربی خارجی ناآشنا با خود و بازیکنانش روی می آورد ناخواسته به 
استقبال ناکامی های احتمالی و بزرگ تر هم می رود و باید این را بپذیرد که درصد 
ناکامی اش بســیار فزون تر از احتمال توفیقش است. این در حالی است که تراکتور 
به رغم از دست دادن تعداد زیادی از »خوب«هایش طی دو سه فصل اخیر، هنوز 
به لحاظ پرسنل و نفر، ضعیف و فقیر نیست و از امثال هادی محمدی، ابوالفضل 
رزاق پــور، اکبر ایمانی، علی دشــتی، ســامان نریمان جهان، پیمــان بابایی، محمد 
عبــاس زاده و محمد بلبلی بهــره می گیرد. ذکر و وصف اخباری پیش تر آمد و باید 
بیفزاییــم مهــدی کیانــی کاپیتان کهنــه کار و پیشــین تراکتور هم پس از چهار ســال 
دوری از این تیم به تازگی به جمع »پرشورها« بازگشته است. جایگاه نازل تراکتور 
در لیگ برتر و قعرنشــین شــدن ماشین ســازی در »لیگ یک« پس از گذشــت 20 
هفته از این مسابقات گویای حال و روز ناخوش فوتبال آذربایجان شرقی و ضعف 
و کوتاهی ســران ورزش منطقه و البته مدیران این باشــگاه ها در رســیدگی به امور 
آنان است و یک وضعیت اورژانسی را برای فوتبال ذاتاً بالنده و توانای آذربایجان 
و بخصوص شــهر تبریز ایجاد کرده اســت. ماشین سازی تا همین فصل پیش لیگ 
برتــری بود ولی با کســب بدتریــن نتایج و احراز رتبه آخر، لیگ یکی شــد و حالا به 
ســوی »لیــگ 2« در حال پیشــروی اســت و تراکتور در حالی با خطــر جدل تنزل به 
»لیگ یک« مواجه اســت که تا همین دو ســال پیش مدعی قهرمانی در لیگ برتر 
برشــمرده می شد و فصل گذشــته یکی از نمایندگان ایران در لیگ قهرمانان آسیا 
هم بود. بد نیســت مســئولان امر توضیح بدهند چگونه در مدتی به این کوتاه این 
همــه در رونــد ساقط ســازی دو باشــگاه محبوب و قدیمی شــهر تبریــز ثابت قدم و 

موفق بوده اند؟

وصال روحانی
روزنامه نگار

گروه ورزشــی/ مجمع عمومی کمیته 
شــد،  برگــزار  دیــروز  المپیــک  ملــی 
مجمعی که بدون هیاهو و حاشیه هم 
نبود و مباحث زیادی برسر بودجه به 
وجــود آمد؛ آن هــم در روزهایی که مجلس در تب و تاب 
تصویب بودجه ســال 1401 اســت. از ســویی ســال شــلوغ 
ورزش به منظور شرکت در بازی های کشورهای اسلامی، 
بازی های آسیایی و پاراآسیایی در پیش است. با اینکه قرار 
بود اعضای مجمع درباره  دســتورالعمل جدید برگزاری 
انتخابــات کمیته ملــی المپیک، موضوع تبصــره 2 ماده 
6 اساســنامه برای ارســال به IOC، تعیین تاریخ برگزاری 
مجمع انتخاباتی کمیته و بررسی و تصویب شاخص های 
بودجــه ســال 1401 فدراســیون ها چکش کاری کننــد اما از 
همــان اول و بــا ارائه گزارش مالی، حاضــران به 3 جبهه 
تقسیم شدند؛ یک طرف علیرضا دبیر رئیس فدراسیون 
کشــتی کــه معمــولاً همیشــه معترض اســت، ســیدرضا 
صالحــی امیری رئیــس کمیته ملــی المپیــک و اعضای 
هیأت اجرایی و گروه سوم هم بقیه رؤسای فدراسیون ها. 
علیرضا دبیر که پیش از این هم سر بودجه با کمیته ملی 
المپیــک چالش پیدا کــرده بــود، دیروز به گــزارش مالی 
قهرمانی و جاری اعتراض کرد. او اعتراضش را از مسئول 
مالــی کمیته شــروع کــرد. دبیر معتقــد بود بایــد بودجه 
متفرقه یکجا آورده شــود: »چرا بودجه قهرمانی که برای 
فدراســیون ها مهم بــوده، یکجا نیامــده و امســال از 1۶۷ 
میلیارد تومان، ۵0 میلیارد به فدراسیون ها دادید؟ بودجه 
قهرمانی در ســال 9۶، 33 میلیارد بوده و بودجه متفرقه 
11 میلیارد. این بودجه الان باید به چه رقمی می  رســید؟ 
من روی شــاخص ها حرف دارم. شاخص هزار گذاشتید، 
تکواندو 999 شــده و بودجه اش را گرفته که نوش جانش 
اما چرا کشــتی که هــزار و 800 را رد می  کند، بودجه اش را 
نگه می  دارید؟ آقای کیکاووس ســعیدی غیرواقع حرف 

می  زنــد، آقــای نوبخت بــه فدراســیون ما آمــد و ۷ و نیم 
میلیارد به ما داد، ما از ترس مان گفتیم به کمیته بدهید 
کــه آنها به ما بدهنــد. بعد آقای کیکاووس ســعیدی آن 
را جــزو اضافه تخصیصی به کشــتی می  گــذارد. کجا 22۵ 
درصــد دادیــد؟ هیــأت اجرایــی بودجــه مــا را ۴ میلیــارد 
می  گــذارد. من برای هر ســفر ۷ میلیارد هزینــه دارم، آن 
وقــت ۴ میلیارد می دهید؟ بعدش 2 میلیارد می  دهید و 
منت می  گذارید؟« ســیدرضا صالحی هم در جواب دبیر 
گفت: »مجمــوع بودجه مصوب 1۴00، مبلغ 21۶ میلیارد 
است که 1۴۴ میلیارد ردیف اصلی است و ۵0 میلیارد برای 
برگزاری رویداد اســت که حدود 30 میلیــارد ارز گرفتیم و 
بقیه اش هزینه هواپیما و البسه و سایر هزینه ها شد. حدود 
۵0 میلیــارد تومان بودجه قهرمانی بود که پرداخت شــد. 
حالا 180 میلیارد برای 3 رویداد 1۴01 درخواست کرده ایم 
کــه خارج از بودجه کمیته ملی المپیک اســت. تا الان نیز 
39 درصــد مــازاد بر مصوبــه به فدراســیون ها تخصیص 
داده ایــم. دبیــر چــه حرفی بزنــد و چه نزند باید از کشــتی 
دفــاع کــرد. ما بــه دبیــر حــدود 8 میلیــارد و 800 میلیون 
دادیــم.« اما کشــمکش وقتی بیــن دبیر و هیــأت اجرایی 
بــالا گرفت که فضل الله باقرزاده و محمد علیپور دو عضو 
هیــأت اجرایی با افشــاگری درباره دبیر تأییــد کردند که او 
وقتی نایب رئیس کمیته ملی المپیک بود اجازه نمی داد 
بودجــه کشــتی در دوره ریاســت رســول خادم زیاد شــود. 
باقــرزاده گفــت: »آن زمــان بودجه ۵ میلیاردی کشــتی را 
به 2 میلیارد تبدیل کردید. وقتی کیومرث  هاشمی رئیس 
کمیتــه بود من و آقای علیپور عضــو هیأت اجرایی بودیم 
یــک روز نشــد دعــوای دبیــر و خادم را نداشــته باشــیم.« 
نکتــه حائز اهمیت اینکــه قرار بود انتخابــات کمیته ملی 
المپیــک در فصــل بهــار برگزارشــود امــا 22 رأی اعضای 
 مجمــع، آن را  تا بعــد از بازی های آســیایی 2022  هانگژو 

به تعویق انداخت.

فرزانه فصیحی دونده ســرعتی ایران در مســابقات 
داخــل ســالن صربســتان دوم شــد. فصیحــی کــه 
ســهمیه دوی ۶0 متــر داخــل ســالن جهــان را هــم 
کســب کــرده اســت، در تــور جهانی ســطح نقره ای 

صربســتان شــرکت کــرد و بــه مــدال نقــره رســید. 
او در مــاده دوی ۶0 متــر رکــورد ۷.31 ثانیــه را بــه 
ثبت رســاند و پس از دونــده ای از ایتالیــا در جایگاه 
دوم قــرار گرفــت. فصیحــی اواخــر اســفند 1۴00 در 

مســابقات داخل ســالن جهان شــرکت می کند. او و 
حسن تفتیان دیگر دونده سرعتی دو نماینده ایران 
در مسابقات داخل سالن جهان هستند که در ماده 

دوی ۶0 متر رقابت خواهند کرد.
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کشمکش بر سر بودجه
مجمع کمیته ملی المپیک به انتخابات بعد از بازی های آسیایی رأی داد

سجادی: حذف پرسپولیس و استقلال در شأن ملت ایران نبود
برگزاری جشن ملی واگذاری سرخابی ها با حضور وزرای ورزش، اقتصاد و معاون رئیس جمهور

گروه ورزشــی/ مراسم جشــن ملی واگذاری سهام سرخابی ها 
دوشــنبه شــب در هتــل المپیــک تهــران بــه میزبانــی حمید 
سجادی، وزیر ورزش و جوانان و با حضور مدیران پرسپولیس 
و استقلال برگزار شد. سیداحسان خاندوزی، وزیر امور اقتصاد 
و دارایی و عضو مجمع دو باشگاه استقلال و پرسپولیس، علی 
ســلاجقه معــاون رئیس جمهــور و رئیس ســازمان حفاظت  
محیــط زیســت، رضــا درویــش و مصطفــی آجورلــو مدیران 
عامل دو باشگاه پرسپولیس و استقلال و همچنین تعدادی از 
پیشکسوتان دو تیم در این مراسم حضور داشتند. سجادی در 
این مراســم درمورد خصوصی ســازی 2 باشگاه اظهار داشت: 
»اتفاق خوبی شــروع شــده و از اینجا به بعــد مثل هواپیمایی 
است که به پرواز درآمده و حالا مسئولیت سنگین تری برعهده 
داریم. به نظرم کار شــجاعانه ای اتفاق افتاده است. ابتدا باید 
از دکتر رئیســی، رئیس جمهور تشــکر کنم. در روزهای منتهی 
به انتخابات، جامعه محترم ورزش دیداری با ایشــان داشتند 
و در آن جمــع آقــای پرویــز مظلومی درخواســت کــرد این دو 
باشگاه را واگذار کنید و آن را به مردم بسپارید که دکتر رئیسی 
آنجا چنین قولــی را دادند؛ ما هم دیدیم که در اولین مکاتبه، 
دســتورات لازم را دادند و پس از آن نیز همکاران ایشــان، وزیر 
اقتصــاد و ســایر وزرا یک کار جهــادی را در پیــش گرفتند و کار 
مردمــی و انقلابی در این زمینه اتفاق افتاد. خصوصی ســازی 
این 2 باشگاه جوانان را امیدوارتر می کند.« در حالی که تشکیل 
تیم های بانوان در باشگاه های استقلال و پرسپولیس از جمله 
ملزومــات AFC جهــت حرفه ای ســازی اســت، مدیرعامــل 
اســتقلال لیلا ســادات محمدیــان را به عنوان معــاون ورزش 
زنــان این باشــگاه منصــوب کرد تا به نظر برســد پروســه ورود 
ایــن باشــگاه پرطرفدار به عرصــه ورزش زنان بویــژه فوتبال و 
فوتســال بزودی انجام خواهد شد. سجادی در بخش دیگری 
از صحبت های خود به حذف دو باشگاه استقلال و پرسپولیس 
از لیگ قهرمانان آسیا اشاره کرد و ناراحتی خود را با این جمله 
که در شــأن ملت ایران نبود که AFC به فوتبال ما اولتیماتوم 
بدهد، نشــان داد. در پایان مراســم مدیران عامل اســتقلال و 
پرســپولیس با اهــدای لــوح از وزرای ورزش، اقتصــاد و رئیس 

سازمان خصوصی سازی تقدیر کردند.  
ë  دربی 98 در حضور۲۰ هزار تماشاگر

وزیــر ورزش در ایــن مراســم خبــر خوبــی هم بــه هــواداران داد: 
»مصوب شــده که دربی پیش رو با 20 هزار تماشــاگر برگزار شود. 
مجوز گرفتند که 10 هزار نفر از پرسپولیس و 10 هزار نفر از استقلال 
در ورزشگاه آزادی حضور داشته باشند و یک جشن سازماندهی 
شده را بگیرند. از اینجا به بعد هم هوادار هستند و هم سهامدار؛ 
یک رقابتی هم هســت که یک تیــم می گوید جمعیت ما آنقدر 

اســت و دیگــری می گوید جمعیــت ما آنقــدر دیگر. حــالا اینجا 
می توانند نشان بدهند که کدام یک سهامدار بیشتری دارند.«

ë پرسپولیس خواستار میزبانی شهرآورد پایتخت
دقایقی پس از صحبت های وزیر ورزش در جمع پیشکسوتان 
و مدیران پرسپولیس و استقلال که با اعلام حضور تماشاگران 
در بــازی شــهرآورد همــراه بــود، رضــا درویــش مدیرعامــل 
پرسپولیس با اعلام اینکه پرســپولیس در بازی دربی میزبان 
اســت، گفت که تقســیم بندی 10 هزار نفر از طرفداران هر دو 
تیم را قبول ندارد و شــهرآورد باید ۷0-30 باشــد. درویش در 
واکنش به اینکه گفته می شــود 10 هزار نفر از هواداران هر تیم 
در استادیوم حضور پیدا می کنند؛ گفت: »میزبانی باید قاعده 
خودش را داشته باشد اما چون تصمیم گیر ما یا سازمان لیگ 
نیســتیم باید منتظر بمانیم تا نظر بدهند.« پس از اظهارات 
درویش، باشــگاه استقلال در پیامی توئیتری به صحبت های 
مدیرعامل پرسپولیس واکنش نشان داد: »سهمیه تماشاگران 
دو تیم در دربی های پایتخت همیشه برابر بوده است. باشگاه 
اســتقلال باتوجه به بی تماشاگر بودن دربی رفت تحت هیچ 

شرایطی غیر از50-50 را نخواهد پذیرفت.«  
ë وزیر اقتصاد و صحبت هایی درباره اصلاح ساختار فوتبال

احســان خاندوزی، وزیر اقتصاد در این مراســم بیان داشــت: 
»خوشــحالم در دوره کوتاهی که از شروع کار دولت می گذرد، 
ایــن اتفــاق میمون یعنــی خصوصی ســازی دو باشــگاه رقم 
خــورد. خصوصی ســازی یــک راه اســت تــا مــا را بــه اهــداف 
مدنظرمــان منتقل کند و قرار اســت این دو باشــگاه به دامن 
مالکان اصلی اش برگردد. واگذاری مالکیت دو باشگاه منجر 
به اصلاح ســاختار فوتبال ما می شود و عدم شفافیت در این 
ورزش کمتر خواهد شد. ما 5 سال بعد شاهد ثمرات کارهای 
امروز و دیروزمان خواهیم بود چون ســاختار این 2 باشگاه به 
سمت شفافیت، حرفه ای شدن و کارآمد شدن خواهد رفت. 
می خواهیــم قدم اول را که محکم برداشــته ایم؛ ادامه داده و 

قدم های بعدی را محکم تر برداریم.«
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گلایه های گنج خانلو، رکابزن ملی پوش قبل از مسابقات قهرمانی آسیا:

گنج خانلو، رکابزن ملی پوش قبل از مسابقات قهرمانی آسیا  به خبرنگار  »ایران« گفت: »دوچرخه سواری 
ایران گذشته خوبی داشت، اما یک دفعه از دنیا جا ماند. درواقع ما با گروه پیش می  رفتیم اما گروه رفت و 

ما جا ماندیم. پیشرفت دوچرخه سواری هزینه بر است و خیلی باید وقت صرف کرد.«
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ایران از دوچرخه سواری دنیا جا ماند

 جشن ملی واگذاری سرخابی ها 
 با حضور وزرای ورزش، اقتصاد 
و معاون رئیس جمهور برگزار شد

 به بهانه درگذشت فرانک اوفارل 
سرمربی اسبق تیم ملی فوتبال ایران

معماری که قرار بود 
راننده قطار شود

۲3:3۰ امشب؛ رئال مادرید – پاری سن ژرمن

 نبرد غول ها 
در بازگشت مسی به   برنابئو

 ۲3:3۰ امشب؛ منچسترسیتی – اسپورتینگ
در لیگ قهرمانان اروپا

لاپورتا،  رئیس باشگاه بارسلونا: 

پیش به سوی قهرمانی
بابت  نگه نداشتن مسی 

اصلًا پشیمان نیستم

همین صفحه و 16

همین صفحه
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حمید سجادی وزیر ورزش  
 خبرداد   دربی در حضور 
دربی 98 پایان ۷۷۰ روز   حسرت   تماشاگران ۲۰ هزار  هوادار 

دربی  معادلات لیگ را تغییر می دهد

 قرعه کشی یک چهارم نهایی جام حذفی 
برگزار  و تیم ها حریفان خود را شناختند

تا فینال خبری از دربی نیست

 استقلال مقابل  نساجی
پرسپولیس برابر آلومینیوم

مجید جلالی در گفت و گو با »ایران«:
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